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Írásbeli kérdés
Dr. Szili Katalin ,
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . §-a alapján „Mi lesz a haszonnövény és haszonállat génbankjainkkal?” címmel
írásbeli kérdést kívánok feltenni Gráf József földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszternek .

Tisztelt Miniszter Úr !

Hazai haszonnövény és haszonállat génkészleteink megőrzése, fenntartása nem csupán nemzeti
érdekünk, hanem egyúttal általunk is aláírt illetve ratifikált nemzetközi egyezmények számunkra –
kötelezően ellátandó állami feladatként – el ő is írják . E génmegőrzési tevékenységet a jelenleg mé g
meglévő génbanki hálózatunk látja el, melynek elemei – a több, mint 60 kutatóhelyen található köze l
145 ezer tételt tartalmazó magbankjai, törzsültetvényei, fajtagy űjteményeí különböző – státusú
minisztériumi, egyetemi, akadémiai illetve egyéb kutatóintézetekben és kutatóhelyeken találhatók .

Ezeket a 2118/2006 kormányrendelet többségében kivette az FVM felügyelete alól, és privatizáln i
rendelte vagy egyéb intézményi keretek közé helyezte, ahol zömében hiányoznak a génbank i
tevékenység egységes irányításának intézményi keretei és költségvetési forrásai . A génmegőrzés
törvényi és nemzetközi egyezményeknek megfelel ő ellátása, mint kötelező állami feladat ugyanakkor
csak úgy biztosítható, ha ennek intézményi kereteit megteremtjük, és pénzügyi fedezetét – az e
tevékenységet végző intézmények által pályázható – központi költségvetési forrásból, állam i
feladatfinanszírozási költségvetési keretből biztosítjuk .

Kérdezem Miniszter Urat :

1. Tervezi-e a tárca a 2118/2006 kormányrendelet által szétzilált génbanki hálózat egysége s
intézményi és irányítási kereteinek ismételt létrehozását?

2. Hogyan kívánja biztosítani e tevékenység hosszú távú és biztonságos finanszírozását ?

A válaszát várva, tisztelettel :

Budapest, 2008 . december 16 .

án József
Fidesz - Ma yar'Polgári Szövetség
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